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Srpska fabrika stakla, ipak, neće u stečaj  

Privredni sud u Kragujevcu naredio je obustavljanje stečaja u Srpskoj fabrici stakla u Paraćinu, prenosi Blic. 

Naime, Privredni sud u Kragujevcu doneo je u ponedeljak rešenje o obustavljanju prethodnog stečajnog 

postupka u Srpskoj fabrici stakla. To rešenje istaknuto je na elektronskoj tabli Privrednog suda, a potpisao 

ga je predsednik tog suda i stečajni sudija Branislav Jovović, koji je od početka vodio ovaj postupak. 

Time je napokon okončan ovaj postupak, koji na različite načine traje već nekoliko godina. 

 

Kurir.rs/Tanjug 

 

NASTAVLJA SE RASPRAVA O BUDŽETU: 

Brnabićeva danas pred poslanicima u Skupštini 

Srbije 

Poslanici Skupštine Srbije danas nastavljaju pretres u načelu Predloga zakona o budžetu za 2019.godinu i 

seta poreskih zakona.  

U popodnevnom delu sednice, od 16 do 19 sati, premijerka Srbije Ana Brnabić sa članovima Vlade 

odgovaraće na pitanja narodnih poslanika, najavljeno je iz njenog kabineta.  

Budžetom su predviđeni ukupni prihodi od 1.246,2 milijarde dinara i rashodi u visini od 1.269,1 milijardu 

dinara, što daje predviđeni deficit od 22,9 milijardi dinara, odnosno 0,4 odsto BDP-a.  

Rasprava o budžetu je počela u sredu i tom prilikom ministar finansija Siniša Mali rekao je da će budžet, ali 

i set poreskih zakona doprineti podizanju životnog standarda, privrednom rastu i intenzivnijem napretku 

Srbije.  

On je odbacio kritike opozicije da je rast BDP-a u Srbiji manji nego u pojedinim zemaljama i tu tvrdnju 

odbranio projekcijama Evropske komisije.  

https://www.bizlife.rs/biznis/poslovne-vesti/staklara-ponovo-u-stecaju/


 

 

 

Rast standarda glavni zadatak  

U Skupštini Srbije počela rasprava o republičkom budžetu za 2019. godinu i setu ekonomskih i drugih 

zakona. Predviđeni prihodi od 1.246,2 milijarde dinara 

BUDžET za 2019. godinu će, zajedno sa setom reformskih zakona, doprineti daljem podizanju životnog 

standarda, privrednom rastu i još intenzivnijem napretku Srbije, izjavio je u sredu ministar finansija Srbije 

Siniša Mali predstavljajući nove propise pred poslanicima Skupštine Srbije. 

- Budžet za 2019. je potpuno uravnotežen, karakteriše 

ga socijalni aspekt koji je vezan za povećanje životnog 

standarda, koje prati povećanje plata i povećanje 

penzija, kao i razvojni aspekt jer predviđa rekordna 

izdvajanja za kapitalne investicije, koje će podstaći 

dalji rast BDP - izjavio je Mali. 

Planom državne kase za iduću godinu predviđeni su 

ukupni prihodi od 1.246,2 milijarde dinara i rashodi u 

visini od 1.269,1 milijardu dinara, što daje predviđeni 

deficit od 22,9 milijardi dinara, odnosno 0,4 odsto 

BDP-a. Predviđa se privredni rast od 3,5 odsto i prosečna inflacija od 2,3 procenta. 

Obrazlažući budžet, ministar je rekao da je njegova bitna komponenta porast životnog standarda građana. 

Naime, fiskalni prostor je ravnomerno iskorišćen, te se tako budžetom predviđa povećanje penzija i plata za 

oko 1,3 odsto BDP. Mali je najavio povećanje plata u Srbiji u javnom sektoru između sedam i 12 odsto, za 

šta se u budžetu nalazi 294,4 milijarde dinara, odnosno za oko 33 milijarde dinara više nego u 2018. godini. 

- Za nas je najvažnija stvar da naša ekonomija nastavi da raste na način na koji je rasla i ove godine - istakao 

je Mali, napominjući da budžet donosi i povećanje sredstava koja se izdvajaju za kapitalne investicije - 30 

odsto više novca biće izdvojeno u tu svrhu. Na nivou opšte države, vrednost kapitalnih investicija će biti 

ukupno 220 milijardi dinara, što je za 43 milijardi više nego što planirano za ovu godinu. 

Kako je istakao, kada 1. januara naredne godine stupi na snagu set poreskih zakona, o kojima se od srede 

raspravlja u Skupštini, privrednicima u Srbiji će u "džepu" ostati više od 20 milijardi dinara uštede zbog niza 

taksa koje neće morati da plate naredne godine. 

Budžet za iduću godinu i 27 ekonomskih zakona nisu jedini kojima se na ovoj sednici bave poslanici u 

Srbiji. 
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Rasprava o dnevnom redu, koji sadrži čak 62 tačke napisane na nekoliko hiljada stranica, objedinjena je u 

zajedničku polemiku. Opozicija je negodovala zbog nedostatka vremena za diskusije, uz objašnjenje da im 

treba samo deset minuta dok izgovore imena zakona. U pet sati, koliko klubovi imaju za raspravu, "ugurani" 

su akti koji se odnose na poreze, takse, imenovanje sudija i tužilaca, nauku, patente, državnu upravu, 

nuklearnu bezbednost, energetiku, javne nabavke, svojinu... 

Ministar prosvete Mladen Šarčević poručio je da je cilj Zakona o fondu za nauku obezbeđivanje stabilnosti u 

radu naučnih ustanova i istraživača. Kako je objasnio ministar državne uprave Branko Ružić, devet predloga 

zakona ostaviće u prošlosti duge redove ispred šaltera i problem da uvek fali još neki dokument. Zakon o 

državnim službenicima treba da nastavi depolitizaciju i profesionalizaciju službenika. Aktom o sistemu plata 

pomera se rok za prelazak na novi "obračun" do 1. januara 2020. Predloženo je i da se rok Zakona o 

maksimalnom broju zaposlenih u javnom sektoru produžava do kraja 2019. godine radi štednje. 

Dokumentom o inspekcijskom nadzoru uvodi se informacioni sistem E-inspektor. 

Očekuje se da će glasanje o zakonima biti sledeće nedelje.  

GASOVOD OD 1,8 MILIJARDI EVRA 

GENERALNI direktor "Srbijagasa" Dušan Bajatović izjavio je da će se, ako sve bude u redu, graditi 

gasovod kroz Srbiju od bugarske do mađarske granice, a da ta investicija iznosi oko 1,8 milijardi evra. 

- Srbija će ispuniti svoju obavezu i uradiće gasni pravac da bismo imali druge oblike snabdevanja gasom - 

naveo je Bajatović. - Važno je da Srbija zajedno sa Bugarskom i Turskom izgradi gasnu infrastrukturu, jer 

prvi put će doći u poziciju da bude tranzitna zemlja. 

STIGAO ČEDA! POSLANICI parlamenta su se iznenadili kada su videli da je u parlament došao Čedomir 

Jovanović, predsednik LDP. On retko svraća u zakonodavni dom, a budžet je bio jedna od malobrojnih tema 

koja mu je privukla pažnju. 

 

PODSTICAJ ZA FILMADžIJE: Uložiš dinar vrati 

se devet  

Predlogom budžeta za podsticaje filmskoj industriji-900 miliona dinara. Filmadžije na 400 miliona dinara 

subvencija, uložile 3,8 milijardi 

 

FILMADžIJE naredne godine mogu da računaju na 

deo od 900 miliona dinara subvencija. Toliko, prema 

predlogu budžeta za 2019. godine, sleduje 

podsticajima za proizvodnju audiovizuelnih dela. Ovo 

je jedna od stavki u državnoj kasi za koju je 

predviđeno više novca nego lani - konto je veći za 

100 miliona dinara. Analize su pokazale da na dinar 

dodeljen kroz ovu meru, državi se vraća - devet. 

Za korišćenje podsticajnih sredstava u oblasti 

audiovizuelne proizvodnje u toku 2018. godine podneto je više od 60 zahteva. Tada su budžetom bila 

namenjena sredstva u iznosu od 800 miliona dinara. 
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- U toku 2018. godine, zaključno sa oktobrom, izvršena je isplata u iznosu od 715,6 miliona dinara, po 

ukupno 62 zahteva podneta u toku 2017. i 2018. godine - kažu u Ministarstvu privrede. - Reč je o 

investitorima iz celog sveta, uključujući i domaće. Opredeljena sredstva za podsticaj za 2017. godinu 

iznosila su 400 miliona dinara. Tada je podneto 49 zahteva za dodelu podsticaja. Prema analizi Filmskog 

centra Srbije, po svim navedenim projektima, ukupan iznos utošenih sredstava na teritoriji Republike Srbije 

čini nešto više od 3,8 milijardi dinara. 

Zahvljajući podsticajima, te godine su investitori u Srbiji radeći na igranom filmu uložili 2,24 milijarde 

dinara. Postprodukcija je potrošila nepunih 115 miliona dinara. Televizijske serije su koštale oko milijardu, 

a reklame nepunih 400 miliona dinara. 

- Navedena analiza utrošenih sredstava za realizaciju audiovizuelnog dela predstavlja zbir budžeta svakog 

pojedinačnog projekta namenjenog za proizvodnju u Srbiji - objašnjavaju u Ministarstvu privrede. - 

Obezbeđena sredstva podsticaja za 2017. godinu, 400 miliona dinara, donela su oko 3,8 milijardi dinara 

investicija. Na uložen dinar podsticaja privreda Republike Srbije u 2017. godini prihodovala je više od devet 

dinara. Poređenja radi, u 2016. godini odnos podsticaja i investicija je bio jedan prema šest.  

SNIMAJU INDIJCI 

U SRBIJI, od stranaca, najčešće snimaju Amerikanci. Tokom 2016. i 2017. godine najviše je uloženo od 

strane investitora iz SAD. Analize za 2018. godinu biće sačinjene na kraju budžetske godine, mada je već 

sada jasno da je porastao broj investicija iz Indije. 

 

 

 

Ikea: Za nove očeve mesec dana plaćenog odsustva 

Kompanija Ikea koja posluje i u Srbiji danas je saopštila da je, kako bi pomogla zaposlenima s malom decom, očevima 

omogućila mesec dana plaćenog odsustva.  

Sve nove tate, koji su zaposleni u toj kompaniji, od sada mogu da koriste mesec dana plaćenog odsustva 

koje će provesti sa svojom bebom nakon što se njihove partnerke vrate na posao. 

"Ova odluka je deo šireg pristupa organizacije Ikea jugoistočna Evropa za unapređenje rodne ravnopravnosti 

u zajednici i nastojanja da zaposlenima pokaže da ih ceni kao potpune ličnosti – od njihovih uloga na poslu, 

do onih kod kuće", navodi se u saopštenju. 

Fijat i Železara i dalje najveći izvoznici u Srbiji 

 



Vrednost izvoza 15 najvećih izvoznika u Srbiji u prvih devet meseci ove godine bila je 3,7 milijardi evra, a najveći 

izvoznici su Fijat Krajsler automobili (FCA) Srbija, čiji je izvoz bio 654,7 miliona evra i HBIS grupa, vlasnik smederevske 

Železare, sa izvozom od 638,3 miliona evra, objavilo je Ministarstvo finansija.  

Naftna industrija Srbije je na trećem mestu sa izvozom od 398,2 

miliona evra, sledi Tigar tajers iz Pirota sa izvozom od 333 

miliona evra. 

Na spisku su i Robert Boš iz Beograda sa izvozom 205,8 miliona 

evra, Petrohemija iz Pančeva sa 181,7 miliona evra, Tetra pak iz 

Beograda sa 171,8 miliona evra, Grundfos iz Inđije sa 169,5 

miliona evra, RTB Bor sa 149,8 miliona evra i Jura korporacija iz 

Rače sa 147,2 miliona evra. 

Na tom spisku su Hemofarm iz Vršca sa 144,7 miliona evra, Leoni iz Prokuplja sa 141,4 miliona evra 

izvoza, Henkel sa 138,9 miliona evra, Gorenje sa 126 miliona evra i Viktorija grupa sa izvozom od 107,8 

miliona evra. 

 

 

 

Institut Goša prodat Milenijum timu za 970.125 

evra 

Beogradski Institut Goša prodat je Milenijum timu po početnoj ceni od 970.125 evra, objavilo je 

Ministarstvo privrede. 

Institut se bavi naučnoistraživačkim i razvojnim poslovima u oblasti prirodnih i tehničko-tehnoloških nauka 

i bio je u stoprocentnom vlasništvu države, prenosi Beta. 

Milenijum tim iz Beograda, čija je delatnost inženjering, proizvodnja i usluge, jedini je dostavio ponudu na 

tenderu. 

Prethodni tender za prodaju Instituta Goša, objavljen novembra prošle godine, bio je neuspešan jer nije 

stigla nijedna prijava. 

 



 

 

Štrajk upozorenja: Bez prvog časa u mnogim 

školama 

U mnogim školama u Srbiji danas neće biti prvog časa u prepodnevnoj i popodnevnoj smeni, zbog štrajka 

upozorenja četiri reprezentativna prosvetna sindikata.  

Prosvetari traže povećanje plate od 14,6 odsto i nastavak rada na izradi platnih razreda.  

Štrajk organizuju Unija sindikata prosvetnih radnika Srbije (USPRS), Granski sindikat prosvetnih radnika 

Srbije "Nezavisnost", Sindikata obrazovanja Srbije (SOS), Sindikat radnika u prosveti Srbije (SRPS). 

Žene nedovoljno zastupljene u sektoru bezbednosti 

Žene su i dalje manje zastupljene u politici na lokalnom nivou, a u sektoru bezbednosti retko stižu do 

pozicija odlučivanja, rekla je ministarka bez portfelja za demografiju i populacionu politiku Slavica Đukić 

Dejanović. 

Đukić Dejanović je na završnoj konferenciji 

projekta "Kreni napred" koji je posvećen 

sprovođenju Nacionalnog akcionog plana 2017-

2020. za žene, mir i bezbednost rekla da je 

sprovođenje NAP u skladu sa implementacijom 

Agende 2030, jer takođe doprinosi ciljevima 

održivog razvoja, osnaživanju žena, rodnoj 

ravnopravnosti i počinje od nivoa lokalne 

samouprave. 

Ministarka je istakla da prilikom kreiranja svakog 

akcionog plana treba prihvatiti da se okolnosti 

menjaju i da se pojavljuju novi obrasci u skladu 

sa kojima se donose odluke. 

Đukić Dejanović je navela da su u državnim institucijama mehanizimi rodne ravnopravnosti razvijeni, te 

dodala da se na čelu vlade i skupštine nalaze žene, a u sastavu te dve instutcije se nalaze 94 poslanice i četiri 

ministarke. 

"Potrebno je jačati ženu, njenu ličnost, autentičnost i omogućiti joj da se razvija i uči. Žene su pravno 

jednake sa muškracima, ali njih je i dalje manje na mestima odlučivanja. Na nacionalnom nivou je 

zadovoljavajući broj žena u vrhu vlasti, ali na lokalu je taj broj i dalje veoma mali, samo 6,6 odsto žena se 

nalazi na čelu opština u Srbiji", zaključila je ministarka. 



Pukovnica Vojske Srbije i savetnica za rodnu ravnopravnost ministra odbrane Katarina Štrbac rekla je da je 

pitanje rodne ravnopravnosti pitanje za celo društvo i da je tužno videti da na konferencijama poput ove 

gotovo da nema muškaraca. 

Ona je navela da su mnoge oružane snage uvidele da samo zajedno muškarci i žene mogu doprineti kako 

sistemu bezbednosti, tako i ličnoj bezbednosti građana i celokupnom društvenom razvoju. 

"U izradi drugog po redu plana za primenu Rezolucije 1325 SBUN kao članovi radne grupe vlade, 

ravnopravno su učestvovali predstavnici organa državne uprave, lokalne samouprave, akademske zajednice, 

organizacija civilnog društva i nezavisni eksperti", rekla je Štrbac. 

Štrbac kaže da je od 2011. do 2014. godine organizovano četiri kursa za rodne savetnike/savetnice 

komandanata nacionalnih kontigenata u multinacionalnim operacijama u Centru za mirovne operacija 

Združene operativne komande feneralštaba VS, te da je do sada za te dužnosti obučeno 120 lica iz MO, VS, 

MUP i sa civilnih fakulteta. 

"U periodu od usvajanja NAP do danas, konstantno je povećan procenat žena zaposlenih u MO i VS. 

Prilikom zapošljavanja žene nisu imale prioritet, već su ravnopravno razmatrane sa ostalim kandidatima, a 

za rad su ih preporučili isključivo stručni kvaliteti", navela je ona. 

Malo žena sa visokim činom 

Ističe, da je primetan porast broja žena koje se školuju u Vojnoj gimnaziji i na Vojnoj akademiji VMA, ali 

da je i dalje mali broj žena sa visokim činom. Zaključuje da proces integrisanja rodne perspektive u sistem 

odbrane može biti olakšan snažnim rukovodstvom, institucionalnom kulturom, obukom, uvežbavanjem, 

savetovanjem i razvijanjem svesti. 

Poverenica za zaštitu ravnopravnosti Brankica Janković podvukla je značaj sprovođenja rezolucije 1325 za 

unapređenje položaja žena u društvu. 

Ona je ocenila da je prvi ciklus NAP-a bio uspešan i da su njime postavljeni temelji za dalje sprovođenje i 

razbijena je iluzija da je sektor bezbednosti rezrevisan samo za mušku populaciju. 

"Proces inkluzije žena u sektor bezbednosti je praćen duboko ukorenjenim stereotipima, ali je takođe i do 

suštinskog značaja za položaj i bezbednost žena u društvu. U periodu sprovođenja prvog NAP-a, povećana 

je zastupljenost žena u sistemu bezbednosti za 4,13 odsto, povećana je ukupna zastupljenost žena u 

odlučivanju u sistemu bezbednosti za 5,21 odsto", navela je Jankovićeva. 

Za drugi NAP koji je usvojen 2017. godine za period do 2020. godine uvedene su određene novine, kaže 

ona, a jedna od važnijih novina je uspostavljanje operativnog tela - jedinstvenog modela izveštavanja koje je 

u odnosu na prethodni akcioni plan zamenilo multisektorsko koordinaciono telo. 

Novinama je takođe uvedena i kontakt-osoba za sprovođenje Nacionalnog akcionog plana na svim nivoima 

realizacije plana. 

"Kako bi se NAP u praksi realizovao potrebni su razumevanje, volja i podrška svih nadležnih organa, a 

možda i ključni korak u procesu je intezivnije uključivanje muškaraca i podizanje svesti o činjenici da je 

pitanje rodne ravnopravnosti u sistemu bezbednosti opšte pitanje", zaključila je Jankovićeva. 

Za devet meseci - srpski budžet u plusu 50 mlrd. 

RSD 



Beograd -- Za devet meseci ove godine ostvaren je suficit državnog budžeta u iznosu od 49,3 milijardi 

dinara, objavilo je Ministarstvo finansija Srbije.  

Naplaćeni su prihodi u iznosu od 873,7 milijardi dinara, dok su 

rashodi iznosili 824,5 milijardi dinara.  

 

Samo u septembru, navodi se, ostvaren je suficit u iznosu od 

12,5 milijardi dinara.  

 

Naplata prihoda u septembru iznosila je 102,9 milijardi dinara, 

od čega se na poreske prihode odnosi 93 milijardi dinara.  

 

Najveći deo poreskih prihoda odnosi se na uplatu PDV-a, u 

iznosu od 54,3 milijardi dinara, i akciza, u iznosu od 22,7 

milijardi. Naplata neporeskih prihoda iznosila je 9,6 milijardi 

dinara, a priliv donacija 0,3 milijarde.  

 

U septembru je 90,5 milijardi dinara utrošeno na rashoda, navode u ministarstvu.  

 

Rashodi za zaposlene iznosili su 21,3 mlrd dinara, a transferi OOSO (fond PIO, RFZO, NSZ, fond SOVO) 

19 milijardi dinara.  

 

Na nivou opšte države, u periodu januar-septembar ostvaren je fiskalni suficit u iznosu od 54,3 milijardi 

dinara (1,5 odsto BDP-a) i primarni fiskalni suficit u iznosu od 148,7 milijardi dinara (4,1 procenta BDP-a).  

 

Prema godišnjem planu izvršenja budžeta opšte države, za ovaj period planiran je fiskalni deficit u iznosu od 

14,6 milijardi dinara, što znači da je ostvareni rezultat bolji za 68,9 milijardi dinara, navode u resornom 

ministarstvu. 

 

Ružić: Reforme sprovoditi brže, ali ne brzopleto  

Svaku reformu treba sprovoditi što je brže moguće, ali ne brzopleto, a biće urađene i dodatne finansijske 

analize u vezi s platnim razredima, kaže ministar Branko Ružić 

Svaku reformu treba sprovoditi što je brže moguće, ali ne brzopleto, a 

biće urađene i dodatne finansijske analize u vezi s platnim razredima, 

imajući u vidu da je taj posao sveobuhvatan i zahtevan, kaže ministar 

Branko Ružić. 

 

"Prvo smo unutar vlade imali dijalog o tome a onda smo razgovarali 

sa sindikatima o platnim grupama i malo je falilo da dođemo do 

sveobuhvatnog rešenja", rekao je ministar državne uprave i lokalne 

samouprave gosrujući na Prvoj TV. 

 

Kaže i da je posao sveobuhvatan i zahtevan s obzirom da se ceo sistem menja iz korena, te da se radi o 13 

platnih grupa i do devet platnih razreda.  

 

Ružić je rekao da je nakon teških sastanaka usaglašeno oko 85 do 90 odsto spornih pitanja. Podsetio je da je 

zbog složenosti i specifičnosti posla Vojska reformu sprovela posebno, a da MUP na tome radi. 
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Dobar deo prosvetara je prebačen u devetu platnu grupu, što je, navodi, zahtevalo zahtevalo malo veća 

finansijska sredstva u budžetu. 

 

U javnom sektoru, inače, ne računajući javna preduzeća ima 468.000 zaposlenih, a Ružić podseća da će 

Zakon o izmenama i dopuna Zakona o državnim službenicima danas biti pred poslanicima. 

Savet upozorava: Ukinuti sporne izmene Zakona o 

PIO 

Fiskalni savet kaže da treba ukinuti "sporne izmene Zakona o penzijskom i invalidskom osiguranju" u 

narednoj godini.  

Navode da bi trebalo usvojiti nove izmene sa jasnim pravilom i formulom po kojoj će se određivati penzije i 

to prema inflaciji i BDP-u. 

Predsednik Fiskalnog saveta Pavle Petrović rekao je na konferenciji za novinare da je izmenama Zakona 

koje su nedavno usvojene, a koje je ocenio kao loše, Vlada Srbije 

ukinula pravilo za usklađivanje penzija prema inflaciji i BDP, a sebi 

dala diskreciono pravo da usklađuje penzije prema mogućnostima 

budžeta, uz odvajanje dodatnih sredstava kojima će biti 

subvencionisane penzije manje od 30.000.  

 

"I ranije smo ocenili da je to neodrživo, da narušava osnovni odnos 

između uplaćenog doprinosa i zarađene penzije. Tu se Vlada 

neopravdano meša u jedan sistem i narušava ga", kaže Petrović i 

navodi da Fiskalni savet za te svoje stavove nije naišao na veliko 

razumevanje ni u Skupštini Srbije.  

 

Petrović kaže da će se taj "proizvoljni sistem" za usklađivanje penzija primenjivati i u 2019. godini i da on 

ne može da bude održiv, niti je ekonomski pravičan, a uz to potpuno odudara i od osnovnih tekovina 

evropskih penzijskih sistema. 

Sledeće godine javna rasprava o promeni Ustava 

Početkom sledeće godine u Skupštini Srbije biće održana javna rasprava o promeni Ustava, izjavila je 

ministarka pravde Nela Kuburović. 

Navela je da je Ministarstvo pravde uputilo Vladi inicijativu za promenu Ustava i kazala da veruje da će se 

na narednoj sednici inicijativa proslediti Skupštini. 

Kada je reč o zakonu o restituciji, Kuburović je u izjavi novinarima u Beogradu kazala da će se svakako i 

dalje nastaviti rad radne grupe. 

Podsetila je da je i Ministarstvo finansija iniciralo određene izmene i dopune zakona koje se i dalje nalaze u 

parlamentu. 

Takođe, podsetila je i da je Vlada ove godine usvojila uredbu koja se odnosi na oduzeto poljoprivredno 

zemljište, a koja se i dalje primenjuje. 

"Svakako će se i dalje raditi na izmenama i dopunama zakona koji se tiče restitucije", kazala je Kuburović. 



 

 

 

 

Podaci Eurostata o cenama gasa i električne energije 

Grejanje u Srbiji sve skuplje 

Cena električne energije porasla je za 48 dinara, dok je cena gasa porasla za 16 dinara na 100 kWh, 

pokazuju rezultati istraživanja koje je danas objavila Evropska komisija. 

 

Prosečna cena grejanja za domaćinstvo u Srbiji 

u prvoj polovini 2018. godine bila je sedam 

evra za 100 kWh električne energije, dok je 

cena gasa bila tri evra. U odnosu na Srbiju, 

grejanje je skuplje u Makedoniji, Crnoj Gori, 

Turskoj, Albaniji, kao i Bosni i Hercegovini. 

Najveći pad cena električne energije u 

zemljama Evropske unije ove godine desio se u 

Poljskoj, gde je sada za četiri odsto niže, dok je 

najveći rast od čak 15 odsto zabeležen u Rumuniji. 

Grejanje električnom energijom je najjeftinije u Bugarskoj, Litvaniji i Mađarskoj, dok stanovnici Danske, 

Nemačke i Belgije moraju da izdvoje tri puta veće sume. 

Što se tiče grejanja prirodnim gasom, najveći pad je zabeležen u Estoniji, dok je najveći porast, koji takođe 

iznosi 15 odsto, u Bugarskoj. 

Prirodni gas je najjeftiniji u Rumuniji, Mađarskoj i Hrvatskoj, dok četiri puta više za gas daju Šveđani, 

Danci i Holanđani. 

Građani Srbije najviše cene iskrenost, a najviše 

vole sport 

Građani Srbije više vole letnji od zimskog odmora, radije će razgovarati telefonom nego slati poruke 

prijateljima, Novu godinu i Božić pre će provesti kod kuće sa porodicom nego na putovanju i češće koriste 

ćirilično od latiničnog pisma – rezultati su juče objavljenog istraživanja „Počni da stavljaš ono do čega ti je 

stalo na prvo mesto“, koje je kompanija Masterkard sprovela ovog meseca. 

Studija je pokazala da je za 39 odsto građana Srbije iskrenost najveća vrlina, njih 18 procenata ističe da je to 

prijateljstvo, a slede nezavisnost (10 odsto), pouzdanost (devet odsto) i posvećenost (sedam odsto). Najveću 

strast, čini se očekivano, za Srbe predstavlja sport (24 odsto), putovanje se nalazi na drugom mestu sa 



neznatno manjim brojem glasova (23,3 odsto), a slede ih muzika (10,8 odsto) i kulinarstvo i gastronomija 

(10,1 odsto).  

Jelena Ristić, direktorka Masterkarda za tržišta Srbije, Crne Gore i BiH, istakla je da je kompanija želela da 

sazna šta građanima Srbije nedostaje u svakodnevnom životu i sa kojim se izazovima suočavaju.  

– Počevši od prvog decembra, građani će moći da šalju predloge putem Masterkard Srbija Fejsbuk i 

Instagram naloga, u kojima će opisati šta to treba poboljšati u njihovoj zajednici. Autori pet 

najinspirativnijih priča biće nagrađeni sa po 3.000 evra na masterkard kartici – najavila je Ristić.  

 

 

 

Niški aerodrom zaposlio “nevinog u aferi”  

Rukovodstvo Aerodroma “Konstantin Veliki” krajem oktobra pojačalo se novim savetnikom direktora kada 

je na to mesto došao Radisav Radojković, bivši direktor ovog preduzeća i akter velike niške korupcionaške 

afere od pre desetak godina. 

Iz niške vazdušne luke kažu da je za Radojkovićevo angažovanje presudilo njegovo “znanje i iskustvo”, kao 

i to da ga je sud oslobodio krivice, pišu Južne vesti. 

Pre 12 godina Aerodrom na čelu sa Radojkovićem sklopio je posao, iznajmio satelitsku opremu za praćenje 

javnog prevoza i papreno je plaćao. Radojković je bio direktor, pa 

savetnik, pa je otišao sa Aerodroma, a na staro mesto se vratio 22. 

oktobra, zbog, kako kažu, povećanog obima posla i da bi 

kvalitetnije radili. 

To što je Radojković bio potpisnik spornih ugovora i učesnik 

pomenute “afere”, za rukovodstvo niške vazdušne luke “nije bilo 

od uticaja”. 

Pravosnažnom sudskom odlukom dokazano je da gospodin 

Radojković nije učestvovao ni u kakvoj “aferi”, odnosno nije 

izvršio ni jedno krivično delo, kažu iz Aerodroma. 

Decembra 2006. godine, JP Aerodrom Niš naručio je i iznajmio opremu za satelitsko praćenje javnog 

prevoza, a ugovor je potpisao tadašnji direktor Radojković. Prema ugovoru, niški aerodrom mogao je posle 

6 meseci da iznajmljenu opremu otkupi po ceni od 50.000 evra. Umesto toga i po isteku ugovora Aerodrom 

je nastavio sa plaćanjem zakupa. 

Tako je, plaćajući mesečno i po više od 5.500 evra, za 16 meseci oprema plaćena 90.000 evra i praktično 

otplaćena dva puta. Tek tada rukovodstvo Aerodroma odlučuje da iskoristi mogućnost iz Ugovora i opremu 

otkupi i to pred izbore 2008. godine. 



Mehanizam kojim je grupa niških političara pokušala da zaobiđe zakone i obezbedi unosan posao firmama 

iza koje stoje njihovi bliski rođaci, opisan je u istraživanju Južnih vesti januara 2010. godine, a 4 meseca 

kasnije usledila je reakcija tužilaštva. 

Između ostalih, krivična prijava podneta je tada i protiv Radojkovića, koji tada više nije bio direktor, već 

savetnik direktora. 

Kurir.rs/Informer 

 

EVO KAD MUTIRANI GRIP STIŽE U SRBIJU: 

To je mešavina SVINJSKOG I OBIČNOG 

VIRUSA, a imun je na sve vakcine! ONI SU PRVI 

NA UDARU 

U Srbiju sredinom decembra stiže mutirani oblik virusa gripa protiv kojeg nema vakcine, upozoravaju 

lekari.  

U Srbiju sredinom decembra stiže mutirani oblik virusa gripa protiv kojeg nema vakcine, upozoravaju 

lekari. Radi se o mešavini svinjskog (AH1N1) i sezonskog (tipa B) soja virusa, koji će se spojiti u potpuno 

novi, daleko opasniji oblik.  

Stručnjaci upozoravaju i da nas masovna epidemija gripa u Srbiji očekuje sredinom januara, kada se ljudi 

vrate na posao posle novogodišnjih i božićnih praznika. Na udaru će se najpre naći stariji od 65 godina, 

trudnice i hronični bolesnici, a zatim i deca.  

  

Infektolog dr Žarko Ranković kaže da nam sredinom decembra 

najpre stiže verzija gripa AH1N1, koji će vrlo brzo mutirati jer će 

se spojiti sa tipom B virusa.  

Svake godine je ista epidemiološka situacija kada su respiratorne 

zaraze u pitanju. Nagle promene vremena, slave i porodična 

okupljanja vode ka sve većem broju obolelih već u drugoj polovini 

decembra. Zato je sasvim normalno očekivati da se najpre pojavi 

blaži oblik gripa AH1N1. Međutim, on će vrlo brzo promeniti svoju strukturu, mutirati i postati daleko 

opasniji, sa mnogo težom kliničkom slikom - kaže Ranković.  

On savetuje građanima da se za svaki slučaj vakcinišu, iako protiv mutiranog oblika imunizacija ne pomaže.  

- Bilo da deluje mutirani ili sezonski virus, potrebna je imunizacija. Naročito kod starijih od 65 godina, 

hroničnih bolesnika i trudnica. Vakcina služi da održi stanje organizma i da spreči da dođe do teških stanja 

koja mogu biti kobna za pacijente, poput potpunog kolapsa organizma, otežanog disanja, kome, pa čak i 

smrti. Jedini problem je što virusi izmenjenih genetskih sastava predstavljaju spoj nekoliko tipova gripa i što 

nijedan vid imunizacije ne može da ih iskoreni. Ipak, bar za 40 odsto može da ublaži jačinu bolesti - 

objašnjava sagovornik.  



Sa Rankovićem je saglasna i specijalista opšte prakse dr Brana Grujić. Prema njenim rečima, vrhunac 

delovanja gripa očekuje u januaru, kada bi broj obolelih mogao drastično da se poveća.  

- Upala grla, curenje nosa, kašalj, slabost, povišena temperatura i bolovi u mišićima glavni su simptomi 

svakog sezonskog gripa, čak i mutiranog, i on se uglavnom leči vitaminima i preparatima za prehladu. Ali 

ukoliko bolest traje duže od sedam dana, a pacijenti ne primete boljitak u oporavku, obavezno se treba javiti 

lekaru, jer su njihovi saveti veoma važni u danima kada imamo delovanje dva tipa virusa. Svakako, 

epicentar delovanja zaraze za sada se očekuje u januaru posle praznika i školskog raspusta, kada je i 

delovanje virusa najjače - ističe dr Grujić i savetuje građanima da je veoma važno jesti dosta voća i povrća, 

uzimati tečnosti, preparate protiv prehlade, odmarati se i izbegavati skupove u zatvorenim prostorijama.  

 


